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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

3/2024. 
 

J E G Y ZŐK Ö N Y V E  
 

 
Készült: 2024. március 26-án 10.00 órai kezdettel megtartott rendkívüli képviselő-testületi 

ülésről 
 

Ülés helye: Faluház tárgyaló terme, 2657 Tolmács, Sport utca 1. 

 
Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

 

Jelen vannak:Hajnis Ferenc  polgármester 
 Dósa Istvánné alpolgármester 
 Hámori Imréné képviselő 
 Jakus Szilvia  képviselő 
 dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
 
Hiányzik:  Gyuricza Gergő képviselő 
 
Lakosság részéről: Dávid Martin tolmácsi lakos 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Köszöntöm a képviselőket és a jelen lévőket. Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi 
tagból 4 fő jelen van, így az ülés határozatképes és azt megnyitom. 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Jakus Szilvia képviselőt. 
 
A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 4 igen szavazattal 
elfogadta. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Van-e még valakinek egyéb napirendi javaslata?  
 
Dávid Martin tolmácsi lakos: 
A 2. napirendnél és az „Egyebek”-nél szeretnék szót kérni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Rendben, két-két percben megadom a szót. 
 
Egyéb javaslat nem volt. A képviselő-testület a napirendeket 4 igen szavazattal egyhangúan 
elfogadta, és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
 
Napirend 
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1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
 
 

1. A Településkép védelméről szóló 17/2017. (XII.7.) önkormányzati rendelet 
módosítása 
(Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 

 
2. A települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó 

támogatásáról 
(Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 

 
3. Rétsági Járóbeteg-ellátó intézménnyel kapcsolatos döntés 

(Előterjesztő: Hajnis Ferenc  polgármester) 
 

4. Andai Beáta közterület kavicsozása iránti kérelme 
(Előterjesztő: Hajnis Ferenc  polgármester) 
 

5. Egyebek 
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
 

1.  A Településkép védelméről szóló 17/2017. (XII.7.) önkormányzati rendelet 
módosítása 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az előterjesztést megkapta mindenki? El tudtátok olvasni? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Igen. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az előterjesztett rendelet-tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a Településkép védelméről szóló 17/2017. (XII.7.) 
önkormányzati rendelet módosítása napirendet, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő rendeletét:  
 

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 3/2024. (III. 
26.) önkormányzati rendelete 

 
A TELEPÜLÉSKÉP VÉDELMÉRŐL szóló rendelet módosításáról 

 
Rendelet jegyzőkönyvhöz csatolva! 
 
 

2.  A települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó 
támogatásáról 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Erről is kiment az anyag. Olvastátok, hogy 46 m3-re vagyunk jogosultak, döntsük el mennyire 
pályázzunk! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem mind a 46 m3-re! Úgyse biztos, hogy megkapjuk mindet. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, tavaly is megpályáztuk mindet és nem adtak annyit.  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Amennyit lehet, meg kell pályázni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó! A rendeletünkhöz lenne egy módosítási javaslatom. Eddig a nyugdíjasoknak 170.000 Ft 
volt a felső határ a szociális tűzifa kérelem benyújtásánál. Mivel minden rezsiköltség 
növekedett javaslom ezt a felső határt 180.000 Ft-ra módosítani. Talán, aki eddig bele fért, az 
továbbra is bele fog férni ezzel az összeggel is. Valamint a határidőt is javaslom október 31-re 
módosítani. Jelenleg november vége, de így rövid a határidőnk, nem tudjuk karácsony előtt 
kiosztani. A pályázat eredményéről időben kapunk értesítést és tavaly is kiszállították időben 
a megrendelt fát. Ez a két módosító javaslatom volna. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Szerintem jó. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem is. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja, hogy 46 m3 tűzifára nyújtsuk be a pályázatot kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlásához 
kapcsolódó támogatásáról szóló napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

19/2024. (III.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, hogy 
Magyarország 2024. évi központi költségvetéséről szóló 2023. évi LV. 
törvény 3. melléklet 2.2.1. pontja alapján a települési önkormányzatok 2024. 
évi szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó támogatása 
jogcímen, a belügyminiszter által kiírt pályázat alapján szociális célú 
tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó támogatásra 46 m3 mennyiségű tűzifa 
vásárlására vonatkozóan igényt nyújt be.  
A képviselő-testület nyilatkozik, hogy Tolmács Község Önkormányzata a 
rendeletben előírt feltételeket vállalja, a szociális célú tüzelőanyagban 
részesülőtől ellenszolgáltatást nem kér, valamint a támogatás 
igénybevételéhez szükséges 92.000 Ft + áfa önrészt a 2024. évi 
költségvetésben az üzemeltetési anyagok beszerzése, a felmerülő szállítási 
költségeket a 2024. évi költségvetésben az egyéb szolgáltatási kiadások 
rovaton tervezett keretösszeg terhére biztosítja. 
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Határidő: 2024. 04.30. 
Felelős: polgármester 
 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Most szavazzunk a rendelet módosításáról is! 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az általam javasolt rendelet módosítást, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a szociális ellátásokról szóló rendelet módosításának 
tervezetét és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta 
a következő rendeletét:  
 

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének  
4/2024. (III. 26.) önkormányzati rendelete 

 
a szociális ellátásokról szóló rendelet módosításáról 

 
Rendelet jegyzőkönyvhöz csatolva! 
 
 
3.  Rétsági Járóbeteg-ellátó intézménnyel kapcsolatos döntés 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Rétság Városa megkereste a környező településeket a Járóbeteg-ellátó intézmény társulásával 
kapcsolatban. Mint tudjátok ezt régóta társulásban működtetik és mi társulási tagok 
voltunk/vagyunk. Eddig 96,8%-ban Rétság volt a tulajdonos a maradék 3,2% volt a többi 17 
település. Így más nem is járt társulási ülésekre, ők döntöttek mindenben. A lényeg az, hogy 
jött egy országos törvény, hogy meg kell szüntetni ezeket a társulásokat vagy lehet 
társulásban csinálni, de egyedül is elláthatja Rétság Város Önkormányzata. Felhívták a 
figyelmünket arra, hogy tavaly ők 20 millió Ft-ot tettek hozzá a működési költségekhez. Volt 
egy egyeztetésünk ezzel kapcsolatban már Rétságon a többi polgármester és én is úgy 
gondoljuk, hogy nem szeretnénk társulni ebben hozzájuk, de ebben a testületnek kell 
szavazni, mert így minden költségbe tőlünk is pénz fognak kérni. 
Attól volt egy kis félelmünk, ha nem csináljuk társulásba, hogy elfogják-e látni így az adott 
település lakóit, betegeit, mert így Rétság lesz egyedüli tulajdonos. Két dologban biztosak 
voltunk - amit leírtak ők és ki is küldtünk nektek a testületi anyagban -, amíg a TB is fizet 
nekik addig természetesen ellátják a többi beteget is. Ők is azt szeretnék, hogy egyedüli 
tulajdonosok legyenek. Erről meg van a magán véleményem, hogy miért. De most itt az 
számít, hogy a testület, hogyan dönt! Maradjunk a társulásban vagy kilépjünk? A 
részvényeinket ellenérték nélkül kell nekik átadnunk ennek értéke kb. 70-80 ezer forint lenne.  
 
Jakus Szilvia képviselő 
Mennyibe kerülne, ha mégis maradnánk? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Gondolj bele, hogy tavaly 20 millió Ft volt a hozzáadott költségük. 
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Jakus Szilvia képviselő 
De most már nem hozzáadott költség lenne. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Persze ezt csak ők rakták hozzá a többit a TB és az OEP finanszírozta. Borsosberénnyel is 
egyeztettem ez ügyben ők képben vannak, mert náluk is van betegellátás. A többletköltség 
abból adódik, hogy az orvosoknak magasabb bért adnak, hogy ott lássák el a betegeket. Ha 
társulásban maradunk szétdobják majd a többletköltségüket. Ez egyértelmű! 
 
Hámori Imréné képviselő 
A betegeket el kell látniuk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Persze! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Hacsak nem akarják magánkézre játszani és akkor többet oda se tudunk menni.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
És akkor nem tudna oda menni beteg? Ha van TB támogatottságuk, akkor el kell, hogy lássa 
az orvos a beteget! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nem tudom miért ragaszkodnak hozzá, hogy csak az övéké legyen?! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A társulási tagoknak van beleszólásuk, hogy hogyan bérezzenek, vagy spóroljanak! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Van egyébként most mindenféle rendelés? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Minden azért nincs, de különben, ami volt az van! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nagyon kitolódott az időpont foglalás! Szerintem nincs értelme a társulásnak! Én azt 
javaslom, hogy lépjünk ki a társulásból! 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja, hogy kilépjünk a Rétsági Járóbeteg-ellátó intézmény társulásából és 
üzletrészünket ellenérték nélkül adjuk át Rétság Város Önkormányzata részére, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a polgármester 2024. évi szabadságának ütemterve napirendet 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
meghozta a következő határozatot:  
 

20/2024. (III.26.) képviselő-testületi határozat 
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Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy 
nem kíván részt venni a rétsági járóbeteg-szakellátó egészségügyi 
intézmény működtetése érdekében létrehozásra kerülő költségvetési szerv 
alapításában, a Rétsági kistérségi Egészségfejlesztő Központ Egészségügyi 
Szolgáltató Nonprofit Kft-ből kilép, és a 18/9000 tulajdoni hányadú 
üzletrészét térítésmentesen átadja Rétság Város Önkormányzata részére. 
A képviselő-testület nyilatkozik, hogy Tolmács település továbbra is a 
rétsági járóbeteg-szakellátó egészségügyi intézmény ellátási területéhez 
kíván tartozni. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a Rétsági kistérségi 
Egészségfejlesztő Központ Egészségügyi Szolgáltató Nonprofit Kft-ből 
történő kilépéssel, valamint Tolmács Község Önkormányzata 18/9000 
tulajdoni hányadú üzletrészének Rétság Város Önkormányzata részére 
történő térítésmentes átadásával kapcsolatos jognyilatkozatok megtételére. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

4. Andai Beáta közterület kavicsozása iránti kérelme 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van egy kavicsozási kérelmünk is Andai Beátatól, tudjátok a Sziluska u. 8. számú házból. Ő 
kérte, hogy mivel a két ház közötti közterületen járnak be a kocsival a beállójukig, ő is és a 
Dezső Imre is. Régebben is írt már e-mailt, hogy aszfaltozást kér arra a területre, de mivel az 
nem útként van nyilván tartva, hanem kivett közterületként, így nem szeretnénk azt 
aszfaltozni, kavicsozni. Ám ha ő ezt önköltségén megcsináltatná a beállóig, akkor a 
képviselő-testület dönt erről a kérelemről. Le is írta, hogy mennyibe kerülne ezt 
megcsináltatni és ehhez szeretne pénzbeli hozzájárulást is kérni. A területünk felső 
szomszédja is meg lett kérdezve, hogy szeretnének-e ők is beállót, de eddig is meg tudták 
oldani a ki és beállást, úgyhogy nem szeretnék. Felhívnám a testület figyelmét arra, hogy a 
Béke utcában is volt már hasonló eset, ahol a hozzájárulásunkat kérték, viszont teljes 
mértékben önköltségből csináltatták meg a beállót! Ennek megfelelően javasolnám, hogy itt is 
engedélyezzük, de pénzbeli hozzájárulás nélkül. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Jó. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Persze jó! 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja, hogy Andai Beáta közterület kavicsozása iránti kérelmét, pénzbelileg nem 
támogatjuk kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület Andai Beáta közterület kavicsozása iránti kérelme napirendet 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
meghozta a következő határozatot:  
 

21/2024. (II.13.) képviselő-testületi határozat 
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Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete megtárgyalta Andai 
Beáta tolmácsi lakos kérelmét, melyben engedélyt kér a Sziluska utca 8. 
szám (405. hrsz) mellett jobbra található közterüket egy részének 
lekavicsozására a járdától az oldalsó bejárati kapuig, kb. 2,5 – 3 méter 
szélességben és kb 15-20 méter hosszúságban. 
A képviselő-testület a munkálatoknak a kérelmező saját költségén történő 
megvalósítását engedélyezi. A munkálatok elvégzéséhez pénzbeli 
támogatást nem nyújt. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a kérelmezőt a döntésről 
tájékoztassa. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
6.  Egyebek 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nekem van több „Egyebek”, az első a játszótér létesítése önerőből. Szarka Szabolcs 
vállalkozóval beszéltem, hiszen el kell bontani a területen lévő alapot. Látatlanban mondott rá 
500-600 eFt-ot, aztán együtt lementünk megnézni a helyszínt, ahol elcsodálkozott, hogy 
milyen monstrum az alap! Az árajánlatát nettó 850.000 Ft-ról adta, amiben a bontás és az 
elszállítás költsége is benne van. És ehhez jön még egy ajánlat a Home For You Kft-től, akik 
egy szentei vállalkozás, a pályázatírók is tőlük kértek árajánlatot, amikor pályáztunk játszótér 
létesítésre. Ők forgalmaznak és építenek is játszótereket, elsőkörben ezért én is tőlük kértem 
ajánlatot. Kijöttek, felmérték és ez alapján küldtek két árajánlatot. Kisebb óvodás korú és 
nagyobb iskoláskorú gyerekeknek való játékokat kértem tőlük, sőt 2-3 felnőtteknek való 
fitnesz eszközt is. Azt mondták, hogy ezt így lehet, csak le kell választani kerítéssel a fitnesz 
eszközöket. Oda is adom a két ajánlatot átnézésre, az egyik ütéscsillapítása homokkal lenne, a 
másik pedig gumilapokkal. Az ajánlat tartalmazza még a szemetest, padokat, hársfák ültetését, 
kerítést 3 kiskapuval és 1 nagykapuval, a homokozó fölé napvitorlát. Ebben egyelőre nem 
szeretnék még döntést hozni, csak tájékoztatni szeretnélek titeket az árakról, mert még egy 
cégtől, a Ház Bt-től fogok kérni árajánlatot, akik Berkenyén is csinálták a játszóteret. A 
homok ütéscsillapítású ára: 13.706.418 Ft, a gumilap ütéscsillapítású pedig 16.125.829 Ft  
 
Jakus Szilvia képviselő 
Én elhiszem! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Pár éve még 5 millió forint volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem, 6 millió forint volt a pályázati összeg csak az eszközökre! Az annyi is, csak hozzá 
jönnek a padok, kerítés stb. De ha már egyszer csináljuk, akkor csináljuk normális játszóteret. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Persze, így van, csináljuk meg rendesen. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Így van! Pontosan! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
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Így van, ne kelljen utána már pótolni semmit. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Illetve azt át is kell majd venni, hozzá jön ugye a költségekhez az alap kiszedése, a 
szabványosítás, a hivatalos elfogadás, műszaki ellenőrzés, ami még 150-250 ezer forint körüli 
összeg.  
 
Jakus Szilvia képviselő 
A 13,5 millió forint nem rossz összeg rá. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, ha már csináljuk akkor tényleg minden jól legyen megcsinálva és inkább a gumilapos 
csillapítású mellett döntsünk 16.125.829 forintért. Ahhoz az alapkiszedés hozzájön, úgy már 
17 millió, plusz a többi kiadással együtt 18,5 millió forint. Tessék nézzétek meg. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Igen, az lenne a jobb. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
5 éve mennyivel olcsóbb lett volna, csak nem volt rávaló. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
De ott csak az eszközökre adtak volna pénzt. Most is a 16 milliós ajánlatban 5.094.000 forint 
a játékeszköz. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Akkor az még mindig annyi. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az nem emelkedett. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az eszközök telepítése 1.422.400 forint, a gumilapos ütéscsillapításhoz a gumilapok, az 
alapozás, betonozás na az 5.049.581 forint, a kerítés 4.089.400 forint 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
De legalább meg lesz szépen padokkal, faültetéssel mindennel. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Így van, milyen szép lesz. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Természetesen azért megvárjuk a másik cég árajánlatát is, mert ezt is csak tegnap este kaptam 
meg és utána kell döntenünk. Illetve, ha úgy dönt a testület, hogy csináljuk, akkor már az alap 
kiszedését el is lehet kezdeni.  
 
Jakus Szilvia képviselő 
Szerintem szedjük ki. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Persze. 
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Jakus Szilvia képviselő 
És ha a kerítést mi csináljuk? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Miért az nagyon drága? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Hát 4 millió forint. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szilvi ki fogja megcsinálni? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ha valaki más ad egy árajánlatot az sem fogja szerintem kevesebbért megcsinálni. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Nem hiszem én sem. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ezzel csak húzzuk halasszuk a dolgot. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én is így gondolom, hogy másik vállalkozó sem csinálja meg olcsóbban. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Valóban és akkor még a munkájukat is össze kell szervezni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ezért kértem, így mindennel egyben az ajánlatot, hogy ne kelljen annyi felé egyeztetni 
mindenkivel és így kértem a másik vállalkozótól is kompletten. 
 
Hámori Imréné képviselő 
És akkor lesz egy gyönyörű, kulturált játszótér. Így a szülők is tudják addig a fitnesz 
eszközöket használni, amíg a gyerekek játszanak vagy le tudnak ülni nyugodtan. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ehhez kapcsolódik még, da majd külön határozati javaslatban kell róla döntenünk. A 
focipályánál lévő patak tisztításával kapcsolatban, nagyon tele van már és a tervezett játszótér 
helyén és a mellette lévő árok is tele van vízzel emiatt. Erre is kértem már árajánlatot az Agro 
Börzsöny Kft-től, mert 4 éve volt tisztítva utoljára, akkor is ők csinálták bruttó 3.683.000 
forint. Egészen fentről kezdenék a tisztítást 550 méter hosszan. Nagyon lassú a patak folyása, 
így felrakódik a hordaléka pár év alatt. A pálya felső részén kiásott vízelvezető árkot is ki 
fogja tisztítani. Amit kiszed a patakból el is fogja hordani.  
 
Hámori Imréné képviselő 
Ha ki lesz tiszítva, akkor a pályáról és a játszótér helyéről is lemegy a víz? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Persze. Tapasztalhatta mindenki, hogy a posta előtti járda milyen állapotban van. Alá mosta a 
víz. Kértem erre is árajánlatot, de úgy, hogy a járdát teljes egészében elbontják és térkövezve 
lesz egészen az orvosi rendelő térköves részéig. Vízelvezető csatorna is lesz a járda mellett. 
Ennek a költsége: bruttó 2.630.560 Ft lenne. Nem is sok! 
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Dósa Istvánné alpolgármester 
Valóban nem. Hány négyzetméter összesen? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tessék adom az árajánlatot, 60 m2. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Kevesebbnek tűnik. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az orvosi rendelő térkövezett részével össze lesz kötve, onnan le a kishíd végéig és balra 
pedig a ház sarkáig kerülne kiépítésre. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Amit eddig javasoltál megvalósításra, körülbelül 25 millió forint. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
23 körül. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha mindent beleszámolunk, akkor 25 körül. A presszó előtti út felújítására is a számlánkon 
van már a pályázati pénz.  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Azt mikor kezdik már? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A vízjogi engedélyre várnak még a csatornázás miatt. Addig nem lehet elkezdeni, mert már 
megkezdett beruházásnak számítana. Az útfelújítás előtt be szeretnék helyezni a 
csatornázáshoz szükséges csöveket. Szerintem így is, úgy is meg fog süllyedni az út!   
Vegyük akkor sorra! A játszótérrel kapcsolatban gondolkodjatok, ilyen árak vannak. Ezzel 
megvárjuk a másik árajánlatot is. 
A következő: Szarka Szabolcs árajánlatát elfogadjuk, mert azt el is tudná kezdeni?  
 
Hámori Imréné képviselő 
Szerintem igen. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Megcsinálhatja. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Kezdje el. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja Szarka Szabolcs egyéni vállalkozó árajánlatát az alap elbontására, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
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A Képviselő-testület a sportpályánál lévő betonalap bontására benyújtott árajánlatot 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
meghozta a következő határozatot:  
 

22/2024. (III.26.) képviselő-testületi határozat 
 

 
Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete megtárgyalta 
Szarka Szabolcs e.v. (2657 Tolmács, Zarándok út 10.) a sportpályánál lévő 
betonalap bontására benyújtott árajánlatát, 850.000,- forint + ÁFA értékben. 
A képviselő-testület az ajánlatot elfogadja. 
 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a vállalkozót a döntésről 
tájékoztassa. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nem volna jobb helye a játszótérnek mégis a MÁV területen? Nem tudod megsürgetni vagy 
még egy levelet írni, hogy megkapja az önkormányzat azt a területet? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Az ott nem lenne jó, hiszen a buszok is ott fordulnak meg, veszélyes az a hely. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Sokkal barátságosabb ez itt a pálya mellett! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Már én is megbarátkoztam ezzel a helyszínnel, az autóforgalom itt csak nagyon minimális. A 
MÁV-nak pedig nem sok értelme van újabb levelet írni, mert még az előzőre sem válaszoltak. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A patak meder tisztításával kapcsolatban is döntsünk! A hordalékot csak a száradása után 
fogja tudni elszállítani a vállalkozó. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az Agro Börzsöny Kft árajánlatát Tolmács község területén lévő 85 hrsz-ú 
patakmeder takarítására, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Tolmács 85 hrsz-ú patakmeder takarítására benyújtott árajánlatot 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
meghozta a következő határozatot:  
 

23/2024. (III.26.) képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete megtárgyalta az 
Agro Börzsöny Kft (székhely: 2161 Csomád, Kossuth Lajos út 79., 
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adószám: 24666594-2-13, kapcsolattartó: Kriskó László) által benyújtott 
Tolmács község területén lévő 85 hrsz-ú patakmeder takarítására kb. 550 m 
hosszan, valamint a hordalék elhordására vonatkozó árajánlatát bruttó 
3.683.000,- forint értékben. A képviselő-testület az ajánlatot elfogadja. 
 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a vállalkozót a döntésről 
értesítse. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A posta előtti járdafelújításban is döntsünk! Emlékeztem rá, ennek a költsége: bruttó 
2.630.560 Ft lenne. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az Cervus Building Kft. a Tolmács település posta és környékének 60 nm járda 
felújítására, vízelvezető betonelemek beépítésére vonatkozó árajánlatát, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a posta és környékének 60 nm járda felújítására, vízelvezető 
betonelemek beépítésére benyújtott árajánlatot megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

24/2024. (III.26.) képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete megtárgyalta a 
Cervus Building Kft. (székhely: 1152 Budapest, Illyés Gyula utca 2-4, A. 
ép. fszt. 4., adószám: 27351495-2-42, ügyvezető: Zsíros László) által 
benyújtott, a Tolmács település posta és környékének 60 nm járda 
felújítására, vízelvezető betonelemek beépítésére vonatkozó árajánlatát, 
bruttó 2.630.560,- forint értékben. A képviselő-testület az ajánlatot 
elfogadja. 
 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az ajánlattevőt a döntésről 
értesítse. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A vezető óvónő jelezte, hogy az iskola-óvoda tornaszobájában fellazult a laminált parkettája. 
Fellazult és valahol fel is jött. Tudunk-e valamit csináltatni vele? Felhívtam a 
Balassagyarmati Tankerületi Központ igazgató asszonyát, aki kérte, hogy levélben jelezzük 
feléje a problémát. Az a javaslatom, hogy a költségekben 50-50%-ban osztozzunk velük. 
Ilyen feltételekkel szerintem ők is elfogadják a felújítást. Kértem is árajánlatot kifejezetten 
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torna padlóra/szőnyegre, valamint a falra kerülne egy cm-es polifoam ütésgátló, a minél 
biztonságosabb sportolás érdekében. Még az árajánlat nem érkezett meg.  
Van még egy téma, amiről beszélnünk kell, ami a parkgondozás. Nagyon kevés emberünk van 
és a közterületek rendben tartását nehéz így kivitelezni. Lenne egy ember, aki tavasztól őszig 
vállalná a temető fűnyírását, a nevét még nem mondom egyelőre. A közmunkások 
műszakvezetője, azt mondta, hogy meg fogják tudni oldani mindenhol a fűnyírást, de mint 
tudjátok egy közmunkásunk felmondott, így egyel kevesebben lesznek.  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Hova ment? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Kft-t alapít és magánvállalkozó lesz. Emiatt szeretnék árajánlatot kérni két tolmácsi embertől 
is, akik vállalnak parkgondozást, fűnyírást. Ha lehet falun belüli ember kell. A többit bírni 
fogják hárman is.  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
És valakit nem tudnánk felvenni a megüresedett közmunkás helyre? Nincs senki, aki eljönne 
főállásban? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nincs. Ennyi pénzért nem jönnek el. Felvetődött még, hogy társadalmi munkában tudnánk 
megoldani, oda jönne 4-5 ember. Úgy szoktuk a temetőt megcsinálni, de volt, hogy a kastély 
parkot is meg tudtuk csinálni. De legutóbb is - hiába adunk enni-inni -, csak 3-4 ember volt 
füvet nyírni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Két éve még elég gyorsan meg lett csinálva a temető. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azoknak könnyebb, akiknek több közmunkásuk van, de itt még az sincs. Ami egyrészt azért 
jó, hogy rendes munkájuk van az embereknek, ahol több fizetést kapnak.  
 
Hámori Imréné képviselő 
Legyen akkor megkérdezve az a két ember, hogy mennyiért csinálnák meg és utána eldöntjük. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Persze és egyeztetek a Sinka Sándorral, hogy ők mennyit tudnak megcsinálni. Az árajánlatok 
után döntünk róla. Nekem ennyi lett volna az egyebek témakörben, valakinek esetleg van még 
valami? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen, én a Hegoczki Kárment javasolnám felvenni legalább 6 órásnak, nem pedig 
közmunkásként alkalmaznám. Jól dolgozik, szükség van rá, nehogy találjon valami jobb 
munkahelyet és elmenjen tőlünk! Akkor nagy bajban lennénk!  
 
Jakus Szilvia képviselő 
Anikóval is jól kijönnek, úgy tudom. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem kapna sokkal többet 6 órában, mint most. 
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Dósa Istvánné alpolgármester 
De rendes munkaviszonya lenne, ami a nyugdíjba is beleszámítana. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ezt én is támogatom! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Többen dolgoznak most az oviban is már. Plusz státusz kellene hozzá, hogy így tudjuk őt 
felvenni.  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
De volt, aki azóta már elment a konyháról, mehetne a helyére.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
3 óvónő és 3 dajka van jelenleg. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Én azért a Kárment megtartanám, mert ha talál valami jobbat biztosan elmegy!  
 
Hámori Imréné képviselő 
Én is támogatnám ezt egyébként! Sosem lehet tudni, mikor lehet szükség rá.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ezt a javaslatot át fogom beszélni a vezető óvónővel! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A konyhát is meg kellene nézni, hogy mikor volt utoljára bármi is csinálva rajta! Rettenetesen 
néz ki! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, ezt már Anikó is jelezte felém. A munkálatokat csak nyáron lehetne csinálni, fogok erre 
is árajánlatokat kérni. Repedések vannak a falon, de akkor már nem csak azt kellene 
kijavítani. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Hát ott nyílászárót is kellene cserélni, egy komolyabb felújítás. Az ebédlő van a legjobban 
lepusztulva a közintézmények közül. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az megint 20 millió forint. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Hát igen. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jelezték, tudok róla, kérni fogok árajánlatot. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Tessék ezen is gondolkodni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ott tényleg nagyon-nagyon régen volt bármi is. 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Van-e valakinek még egyebek? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A Sziluska utca 9. számú ház előtt a fenyőfákat kellene megrendezni, mert belógnak a 
kanyarban az útra!  
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Ez közterületi? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen! Telekhatáron van a fa, de ahová kilóg az közterület.  
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Már tudom, nekik tavaly is lett küldve levél.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, volt is valami nyesés akkor, de most megint érkezett bejelentés ezzel kapcsolatban. 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
De bármelyikünk jelezheti neki személyesen is, hogy nyesse meg, ne kelljen külön felszólítást 
küldeni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen ez lenne a kérdés! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
De, ha szólunk és elengedi a füle mellett, akkor pedig fel kell szólítanunk! És legrosszabb 
esetben, ha akkor sem nyírja meg, levágatjuk a közmunkásokkal. Akkor nem szólhat semmit, 
miért vágtuk le, mert kapott felszólítást. 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Ha a fa közterületen áll, minden további nélkül meg lehet metszeni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Közterületre lóg be, az biztos. Akkor szólunk a közmunkásoknak és az árok széléig lenyírják 
és kész? Van még valakinek valami? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen! Szerintem, más nincsen. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Nincs. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nincs. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Rendben. Martin tiéd a szó két percben! 
 
Dávid Martin tolmácsi lakos: 



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete  3/2024. (III.26.) jegyzőkönyv 

 16

Köszönöm. Két dolgot szeretnék. Az egyik az lenne, hogy ebben a sok csodálatos projektben 
a kastély felújítása bele fér még a falunapig? Vagy azzal mi van? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Még az nem volt most a napirendben, a vállalkozóval beszéltem, le fogja verni a vakolatot és 
a falunapig meg fogja csinálni. 
 
Dávid Martin tolmácsi lakos: 
Jó. Köszönöm szépen. És mivel két percben nem igazán fér bele, nehéz volt össze sűríteni, 
ezért engedjék meg, hogy ezt felolvassam, mert szeretném tisztázni, hogy a kerti hulladék 
égetése nem egy rossz beidegződés, ahogy azt a közösségi ház oldalán próbálják 
megmagyarázni! Ez nem egy olyan probléma, amit csak 3-4 ember miatt kellene 
visszavezetni a faluba! A kerti hulladék égetése része a vidéki életnek és a 
kertgazdálkodásnak, ezt az elmúlt években, hol engedélyezték, hol hatályon kívül helyezték, 
majd vissza. Tiszteletben tartom ezen döntéseiket, nem tisztem bírálni, nem is teszem, viszont 
az előre borítékolható, hogy füstbe borul majd a falu jövőhét pénteken. Emiatt a dedikált két 
nap miatt boldog, boldogtalan, amit a kertben talál meg fogja gyújtani, ha száraz, ha nedves, 
mert legközelebb csak fél év múlva lesz rá lehetősége. Ez úgy gondolom nem egy vélemény, 
hanem tény. Köszönöm, nem szeretném újra meghallgatni, hogy ott van az ágdaráló, a fertőző 
betegségben szenvedő fával nem okos dolog mulcsolni és nem mindenkinek van rá 
lehetősége, hogy a darálékot a kazánban eltüzelje, illetve a zöld hulladék elszállítással, ha jól 
tudom korábban volt egy 1 m3-es felső korlát, lehet, hogy ez a MOHU-nál ki lett vezetve. 
Viszont ettől függetlenül ember legyen a talpán, aki ezt a kert végéből a ház elé kicipeli 3 
hetente! Figyelembe véve azt, hogy a faluban mennyi az idős ember. Van, amit le lehet 
darálni, van, amit el lehet szállítani, ezt megértem, de van, amit el lehet tüzelni, csak erre az 
embereket rá kell vezetni és megfelelően tájékoztatni kell. Úgy gondolom, hogy értelmes 
mederbe terelve a fokozatosság elvét követve minimalizálni a kerti hulladék égetést. De így 
nem csodálom, hogy elégedetlenkedést vált ki a lakosokból ez a két kitűzött alakalom. 
Viszont az információ áramlás, tájékoztatás, illetve a releváns közmeghallgatások hiányát én 
problémának tartom. És nem csak a tűzgyújtás témájában, hanem bármilyen más a falut érintő 
témával kapcsolatban. Ezek után szerintem nem meglepő, ha senki nem jelentkezik társadalmi 
munkára. Tehát ezzel az a kérdésem az, hogy Önök esetleg szándékoznak-e ezzel a 
problémával a közeljövőben érdemben foglalkozni? Köszönöm! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Egyszerű lesz a válasz! Részemről nem! Nem is szavaztam meg ezt a kerti hulladék égetést. 
Két évig nem volt, én nem szerettem volna újra visszahelyezni! 
 
Dávid Martin tolmácsi lakos: 
Köszönöm! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A közmeghallgatáson ezt kérték, hogy minimum egy évben kétszer lehessen égetni! Ezt a 
testület meg is szavazta! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Én nagy tüzelés ellenes vagyok, de ez a két alkalom brutál lesz! Nem lesz levegő a faluban! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen! Én ezért nem szavaztam meg! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
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Az se volt jó, amikor hetente kétszer lehetett, és sokan azt hitték, hogy kötelező! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Így döntött a testület! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A tüzelés mindig is probléma volt! Ha lehet az a baj, ha nem lehet, akkor az! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Meg lesz is mindig! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A tüzelésnek az volna a lényege, hogy száraz növényi maradványokat gyújtsanak meg, ami 
elég egy pillanat alatt! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Tolmácson nincs zöldhulladék szállítás? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
De van, csak a málnaszárat – szerintem – nem mindenki vitte ki a ház elé! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Nálunk Balassagyarmaton nemrég volt a zöldhulladék elszállítás, de úgy néz ki, hogy jól 
működik! Én például sohasem tüzeltem! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Sokan az idősekre hivatkoznak, hogy nehéz nekik a ház elé kivinni a zöldhulladékot, az 
édesanyám is idős, és mégis megoldja, vagy ha ő nem bírja, akkor segítünk neki mink! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Részemről azért szavaztam meg az évi két alkalommal való égetést, hogy a gombás, fertőzött 
növényeket el tudják tüzelni az emberek. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Azt szétszórni nem szabad! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van még valakinek „Egyebek”? 
 
Dávid Martin tolmácsi lakos: 
Én kérhetem, hogy a játszótér árajánlatot küldjék át nekem e-mail-ben? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Fönt van a honlapunkon a testületi anyagokban. 
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További hozzászólás és napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és az 
ülést lezárta. 
 
 

 
K.m.f. 

 
 
 
 
 Hajnis Ferenc  dr. Szabó Letícia Ágnes 
 polgármester jegyző 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles. 
 
 
 
 

Jakus Szilvia 
képviselő 


